



Referat bestyrelsesmøde

Onsdag d. 8. februar 2023 kl. 19.00-21.00 i
Holmsland Idræts- og Kulturcenter

Deltagere: Dee, Carsten, Tom, Ursula, Søren, Bodil og Marie.

Afbud: Dan

Fraværende:

Ordstyrer: Ursula

Referent: Dee

1. Administrativ/organisatorisk

| Punkt | Beskrivelse af punkt | Referat | Tovholder |
|-------|---|---|-----------|
| 1a | <p>Referat sidste møde: Godkendelse af referat. – Dee bedes udskrive referat fra sidste møde som underskrives.</p> <p>Fra sidste møde: Der mangler underskrifter fra Bodil og Dan</p> | <p>OK</p> <p>Dan skal underskrive sidste to</p> | Dee |
| 1b | <p>Økonomi Søren orienterer om revisionen af regnskabet forud for generalforsamling.</p> | <p>Aktuelle kontoudtog: 198.718,77 Kr.</p> | Søren |

2. Løbende og Ny

| | | | |
|----|--|------------|-------------------|
| 2a | <p>Trafikforholdene på Søndervig Landevej:</p> | Intet nyt | Carsten/ Marie |
| 2b | <p>Projekt SPANGEN: Der bliver holdt møde af alle involverede foreninger 19.3.2023, Kl. 10.30</p> | Intet nyt. | Søren |
| 2c | <p>Det blå Trail (langs Vonå):</p> | Intet nyt | Marie |

| | | | |
|----|--|---|-----------------------|
| | | | |
| 2d | Stisystemet (fra Lodberghede til Kloster): | Intet nyt | Marie/ Dan/ Tom |
| 2e | Fælles arrangementer: Referat fra møde med de arrangerende foreninger d. 12.01.23. Fremlæggelse af planlagte arrangementer. Hvor er der brug for flere hænder end de ansvarlige? | Fælles arrangement: Rom smagnings aften: 28.4. I hallen. Afklaring om frivillige finder sted når alle detaljer er på plads og vi nærmer os arrangementet. | Ursula/ Carsten |
| 2f | Naturens dag: | Forberedelser er i fuld gang | Dee/Ursula |
| 2g | Grundlovsdag: Holdes hos Jeanette og Sjord Both. Taler: Provst Margrethe Dahlerup Koch. | Aftale som nævnt i referat af 15.12. Nærmere aftale, bl.a. vedr. flagallé træffes senere | Bodil |
| 2h | Velkomst ambassadør: Dee giver en orientering om de aftaler der er på plads, og hvem der i fremtiden er ambassadører. | Der indkaldes til møde i uge 8 Udover Erik D og Peter H. er der nu følgende nye ambassadører: Peter Christensen (tysk og engelsk) Helle Lokey (engelsk) Rusty Seltz (engelsk) (og DB, hvis det kniber). Det er aftalt, at så snart der er kendskab til ny tilflyttere, vil ambassadørerne tage ud på besøg og ikke vente på at kommunen sender adresserne. Der skal også besøges folk der flytter internt i kommunen og som vi ikke får informationer om. Der er nu lavet velkomstbrev på dansk, engelsk og tysk. Ligeledes er HIMS info lavet på alle tre sprog, som skal udleveres sammen med alt andet materiale, inkl. gavekort til Daglig Brugsen og gavekort til et års gratis medlemskab af Sogneforeningen. | Dee |

| | | | |
|----|---|--|--|
| | | <p>De tre nye har indvilliget i at deres tlf. står på velkomstbrevet, skulle udenlandske tilflyttere have yderligere spørgsmål.</p> <p>Velkomstguiden skal gennemgås snarest. Der skal snart trykkes et nyt oplæg.</p> <p>Marie er kommet i besiddelse af en udgave af gammelt bosætningshæfte. Kunne det bruges i ny udgave, i stedet for guiden?</p> | |
| 2i | <p>Borgerhenvendelser:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Sogneparken mangler hjælp. Plan udarbejdes. • Opfølgning på sidst: <p>Dee laver udkast for etablering af ny arbejdsgruppe vedr. "renovering" af sogneparken som skal sendes ud på HIMS/FB</p> <hr/> <ul style="list-style-type: none"> • Borgerforslag: Spørge B. Vogt om der kunne sås blomster eller græs på gamle mejerigrund <hr/> <p><u>Forslag fra sidste år:</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • Æble-Dag? Indkøb af "fælles" æblepresser? Skole, foreninger osv. kunne blive involveret. Opdatering fra Tom, om Bork kan hjælpe. • Opfølgning i forhold til fællesarrangementer. Skal punktet slettes fra denne position? <hr/> <ul style="list-style-type: none"> • Madvogn til Kloster. Januar/februar <hr/> <p>"Rom" møde?</p> <ul style="list-style-type: none"> • Punktet er flyttet til fællesarrangementer. | <p>Er sendt ud på både HIMS og FB Det kommer også i Sognebladet</p> <hr/> <p>Venter til forår</p> <hr/> <p>Har været taget op på mødet om fælles arrangementer på Holmsland. Punktet overgår til det regi.</p> <p>Skal opdateres på næste dagsorden</p> <hr/> <p>Udskudt på ubestemt tid</p> | <p>Marie</p> <p>Tom/Dee</p> <hr/> <p>Ursula Tom</p> <hr/> <p>Dan/Søren</p> |
| 2j | <p>Affaldsdag – arrangeres hvert forår 23.4.23</p> | <p>Foreløbig indbydelse er sent ud på FB og HIMS</p> | <p>Dee Bodil</p> |

| | | | |
|----|--|--|------------------|
| | | Nærmere oplysninger kommer når vi når tættere på begivenheden | |
| 2k | Baggersvej/Surfsport Evt. nyt fra kommunen? Ny mail er sendt til Per Høeg Sørensen. | Kommunen har lovet at P-pladsen bliver lavet til foråret. OPDATERING: Efter mødet er vi kontaktet af Poul Gregersen. Der er lagt en plan, men der er ikke søgt tilladelse hos kystdirektoratet endnu, og det kan tage lang tid. Vi er blevet bedt om at hjælpe processen på vej, hvilket Carsten Grønne tager sig af. | Carsten |
| 2l | Frivilligfest Holdes i nov. hvert år. | | Dee |
| 2m | Ukrainere på Holmsland | Punktet udgår | Bodil |
| 2n | Generalforsamling D. 24.03.23 kl. 17. <ul style="list-style-type: none"> ● På valg: Marie - modtager ikke genvalg Søren – modtager genvalg Carsten – modtager genvalg ● Forslag til kandidater til bestyrelsen/suppleanter. ● Forslag til stemmetællere ● Forslag til revisorer og suppleant. ● Møde med de andre foreninger endnu ikke aftalt tid endnu. ● Vedtægtsændring. Bestyrelsen foreslår en udvidelse af bestyrelsen med 2 medlemmer. ✓ Dirigent | <ul style="list-style-type: none"> ● Gundhild Rasmussen og Birgit Christoffersen OK ● Kirstine Aarup, Lone Johansen, OK Thomas Hansen, suppleant OK ● Forslag til vedtægtsændring er formuleret og kan rekvireres på formand@sogneforeningen.dk inden generalforsamlingen. ● Asger Krogsgaard | Marie/ Ursula |

| | | | |
|--------------------|--|---|---------------|
| | ✓ Powerpoint | • Marian | |
| 3. Fuldført | | | |
| 3a | Delebil/byensbil til Kloster | | Ny ansvarlig? |
| 3b | Bykort/oversigtskort til Kloster | | Søren/Dee |
| 4. Faste | | | |
| 4a | <p>Helhedsplan:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Kloster Syd: Opdatering på fondsansøgning Workshopmøde i Ebeltoft d.31.1.23. Læserbrev fra foreningen ang. den politiske støtte til lokalplanerne i Søndervig. • Klostervej mv.: Opdatering på hvor arbejdet står og hvordan der arbejdes fremadrettet • Kommunikationsgruppe / Tovholdergruppe: • Bosætningsudvalg: • Klimasø: • Hytteby: | <ul style="list-style-type: none"> • Det var inspirerende. En udløber af dagen var det læserbrev som vi havde i Dagbladet søndag d. 5.2.23. Der var forskellige indlæg, bl.a. af lederen af Bovbjerg Fyr som fortalte om hvordan de arbejder med de frivillige: De holder en årlig strategidag hvor alle de forskellige arbejdsgrupper og frivillige deltager. Her var også sommerhusejere og tyske turister som kom hvert år inviteret med. De havde også en årlig frivilligfest. Er det noget der kunne bruges på Holmsland? • E-mail systemet kører, der kommer spørgsmål og kommunen svarer i løbet af et par dage. • IAB • IAB • IAB • IAB | Marie mf. |

| | | | |
|----|--|--|-----------------|
| 4b | LAG: https://lag-lemvig-ringkoebingskiern.dk/ | Intet nyt | Dee |
| 4c | LDR: https://www.rksk.dk/om-kommunen/en-landdistriktskommune/landdistriktsraadet Mulighed for at søge midler i 2023 Deadline: 31.1.23 30.4. 4.8. 6.10. | Møde 10. februar | Marie |
| 4d | Sognebladet: | Bodil giver opdatering af den kommende udgave | Bodil |
| 4e | Loppemarked: Lukket for vinteren, men åbner igen til foråret. PT: Starter d. 8. feb. Kl. 10 med oprydning og den første klargøring. Der bliver ikke givet så meget som før. Måske inflationen også gør sin indvirkning her? | DB har foreslået Bodil at sende besked ud for at gøre opmærksom på at der nu kan og gerne må afleveres ting. Lukning af Klostervej kan også være grund til at der ikke kommer så meget ind. | Dee |
| 4f | Flagallé: | IAB | Søren |
| 4g | Julebelysning: | Prisen på strømrøgningen kunne holdes nede på: 2.217,13 for hele perioden. | Dan, Carsten |
| 4h | Grønne områder: - "Æ pold", - Johanne Høkers Plads, | IAB | Dan, Carsten |

| | | | |
|--------------------------|--|---|--------|
| | <ul style="list-style-type: none"> - Sogneparken - Græsslåning af rabatter - Ragna Tangs Plads - Den nye rundkørsel | | |
| 4i | <p>Søge midler:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Nogle aktuelle? <p>Din forening har nu gratis adgang til Danmarks største fondsdatabase på www.fonde.dk</p> | Der henvises til Helhedsplanen - se i øvrigt punkt 4b. | Alle |
| 4j | HIMS og infoscærme: | Intet nyt | Ursula |
| 4k | Hjemmesiden – aktuelt | PUNKTET skal UDGÅ | Ursula |
| 5. Evt. | | | |
| 5a | Evt. | Intet nyt | |
| 6. Næste møde(r): | | | |
| 6a | <p>Torsdag d.16.03.23</p> <p>Generalforsamling d.24.03.23</p> <p>Nye mødedatoer for resten af 2023:</p> <p>Tirsdag d. 28.03.23</p> <p>Onsdag d. 10.05.23</p> <p>Torsdag d. 8.06.23</p> <p>Mandag d. 7.08.23</p> <p>Tirsdag d. 5.09.23</p> <p>Onsdag d. 4.10.23</p> <p>Torsdag d. 2.11.23</p> <p>Mandag d. 4. 12.23</p> | <p>Alle bestyrelsesmedlemmer bedes sætte de aftalte datoer i kalenderen for hele året.</p> | |

Formand: Marie Busch Nielsen

Næstformand: Ursula Bækkegaard

Sekretær: Dee Berger

Kasserer: Søren Plauborg Pedersen

Medlem: Bodil Hindsholm Hansen

Medlem: Carsten Grønne

Medlem: Dan Søgaard

1. Suppleant: Tom Poulsgaard